
Die Zeit rast. Und
wir treiben sie
durch unsere Eile
an.
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Reliéis, stéi dozou!
Et huet mech betraff gemaach, wéi
staark datt d’Lobby vun den Athe-
isten an Agnostiker ass, datt se mat
engem Bus uechter d’Land fueren,
fir méi Memberen ze kréien. Oder
sinn se awer net sou staark a mus-
sen dofir mam Bus touren? Mir
Chrëschte brauchen net mam Bus
doruechter ze fueren. D’Kierche
sinn op fir jiddwereen, deen d’Mass
matfeiere wëll, dee gleeft oder Leit
wëll treffen, déi grad esou denke
wéi si.

Sécherlech hunn se liicht Spill,
virun allem bei deene méi Jonken,
virun allem, wann se sech net
trauen zu hirer Iwwerzeegung ze
stoen, well se fäerten, an der Mino-
ritéit ze sinn, ausgelaacht a verspott
ze ginn, wann se zouginn, u Gott a
Jesus Christus ze gleewen. Och
Christus selwer ass verspott ginn,
huet dat alles iwwert sech ergoe
gelooss. Vill anerer sinn a ginn haut

och nach verfollegt, well se zu Gott
stinn. Mee si erdroen dat a ginn hire
Glawen net op. Wat ass dann, wann
een eng Kéier komesch gekuckt gëtt
oder ausgelaacht gëtt? Loosst se
kucken, laacht mat hinne mat, et
lount sech.

Jo, et ass net ëmmer einfach, sech
haut zu sengem Glawen ze beken-
nen, mee war et dat je eng Kéier?
Deen einfachste Wee ass net ëm-
mer dee richtegen. De Glawen
mécht eis awer staark an et ass een
net sou eleng, wéi een dat mengt,
och als Jonken. Dat beweisen
d’Weltjugenddeeg.

An Zäite vun Nout klëmmt den
Undeel vun de Leit, déi op eng
Kéier d’Bieden erëmentdecken,
schlagaarteg. Da ginn ech dovun
aus, datt déijéineg, och wann se dat
a „gudden“ Zäiten net wëllen zou-
ginn, gleeweg sinn. (...) 

Marc Schmitt, Canech

Im Ernstfall
(...) In einem Interview erklärte
der Chef der nationalen Not-
dienste, dass bei der Evakuierung
im 30 km-Radius um Cattenom
3/4 der luxemburgischen Bevöl-
kerung betroffen wären (Minette
und Stadt-Luxemburg). Ich wage
zu behaupten, dass dies auch 90
Prozent der luxemburgischen
Wirtschaftskraft beträfe. Die Res-
sourcen, die Luxemburg in solch
einem Fall mobilisieren könnte,
wären in jedem Fall absolut unge-
nügend. Wer glaubt, dass im Fall
des Falles die Rettungskräfte, die
ja logischerweise auch zu 3/4 aus
dem betroffenen Gebiet stammen,
für eine Evakuierung, herangezo-
gen werden könnten? Es ist da-
von auszugehen, dass fast jeder
sich zunächst um seine eigenen
Angehörigen kümmert. (Polizei
und Feuerwehr von New Orleans
waren nach Kathrina zunächst
weitgehend verschwunden). Au-
ßerdem hat 2010 ein Expertenbe-
richt im Bereich der Rettungs-
dienste schwerwiegende Mängel
aufgewiesen, was die Wirksam-
keit dieses Instruments in der Ge-
samtrechnung zu einer der unbe-
kannten Variablen macht. (...)

Reiner Hesse

Cattenom
(...) Die rezenten Bilder und
Nachrichten aus Japan haben den
unbedingten Fortschrittsglauben
schwer erschüttert und den Be-
weis erbracht, dass das technische
Genie des Menschen nicht aus-
reicht, um sogenannte Restrisiken
zu beherrschen. Dieser Begriff
„Restrisiko“ erschien uns bis vor
kurzem als statistische und tech-
nische Unwahrscheinlichlichkeit,
ja als irrealer Albtraum. Er hat
sich mit dramatischer Realität ge-
füllt. Das Kernkraftwerk von Cat-
tenom stellt eine in letzter Konse-
quenz unberechenbare Gefahr
dar! Der Luxemburger Sportfi-
scherverband unterstützt die
grenzüberschreitenden Protestbe-
wegungen und verlangt, dass das
Kernkraftwerk von Cattenom so-
fort vom Netz genommen wird.

Luxemburger
Sportfischerverband

Radfahrer
Kaum scheint die Sonne wieder
über Berg und Tal, strampeln
auch wieder unzählige Radfah-
rer über unsere sowieso über-
strapazierten Straßen. Ich weiß
nicht, wie viel Hunderte von Ki-
lometern Fahrradpisten es in
unserem Land gibt, aber ich
habe das heimliche Gefühl, dass
die in allen erdenklichen grellen
Farben ausgestatteten
„Schlecks“ sich alle absprechen,
um immer vor meiner Motor-
haube hin und her zu schwen-
ken. Oftmals auch zu zweit ne-
beneinander, gemütlich beim
Plausch, sodass ich dann kilo-
meterweit oft nicht überholen
kann (Gegenverkehr), ohne die
beiden sportlichen „Schnësser-
ten“ zu gefährden. Bitte liebe
Radfahrer! Bleibt doch auf den
Fahrradpisten, die für euch vor-
gesehen sind, ich bleibe dann
auch schön brav auf meiner
Straße, und ihr genießt die
schöne Natur ohne Gefahren,
und ich das Vorwärtskommen
in meinem Auto. 

Alphonse Butroni

Ëmweltverschmotzung,
nee merci!

Ech wëll op eppes opmierksam
maachen, wou ech fannen, dass et
muss bestrooft ginn: d’Ëmweltver-
schmotzung laanscht d’Stroossen. E
Samschden, 26.3.11 war ech a men-
ger Gemeng mat op d’grouss Botz,
well ech et net méi wëll mat uku-
cken, wéi d’Land sou verdreckst
gëtt. Ech war deen eenzege Jugend-
lechen ënner villen eelere Leit. 

Mir hu Strëmp, nei Schong, Ee-
meren, Autostëppecher, Béierbéch-
sen, Wäifläschen a villes méi fonnt.

Déi eeler Leit an ech hu flott
zesummegeschafft, fir deenen an-
ren hir Béchsen aus den Hecken ze
fëschen. Den 29.3.11 héiren ech, dass
et op enger vun de Strecken, déi
mer gebotzt hunn, no nëmmen dräi
Deeg rëm ausgesäit ewéi am
Schwäistall!

Et gi Leit, déi wëllen zum Wuel
vun dëser Welt eppes bäidroen,
aanrer laachen doriwwer! Wéi sol-

len déi Leit, déi wëllen hëllefen, eng
fair Chance hunn, wann di aner net
bestrooft ginn? 

Dofir schloen ech vir, méi Kon-
trollen ze maachen an d’Ver-
schmotzer net dervukommen ze
loossen!

Et kéint ee jo soss och froen:
Firwat bezuelen de Staat an d’Ge-
mengen esou vill, fir iwwerall Pou-
bellen histellen ze loossen, wann
Leit alles virdru falen loossen?
Laut Angaben soll de Staat zwou
Milliounen ausginn, fir déi Botzak-
tiounen ze finanzéiren. Dat wier jo
alles net néideg, wann d’Ver-
schmotzer direkt gingen zur Re-
chenschaft gezunn ginn, soss hält
dat do jo ni op! An där fënnt een,
egal wou ee sech histellen geet, am
ganze Land. Mir wëllen dach net,
dass eist Land sou verknascht gëtt,
oder? 

Nathalie Lavandier

Leitplanken
(...) Diese Baumalleen haben im
heutigen Transportwesen schon
lange nichts mehr zu suchen
und stehen total fehl an ihren
Plätzen. Wenn man bedenkt,
wie gut schon im vergangenen
Jahrhundert und viel früher
Straßenbauverwaltung und
Transportwesen kooperierten,
kann man heute eher kopfschüt-
telnd staunen und feststellen,
dass es da nicht die erforderli-
che Zusammenarbeit gibt. An-
sonsten wären längst alle Baum-
alleen zum Schutz der Autofah-
rer mit Leitplanken ausgestattet.
(...)

E. Wagner, Schieren

Nichtraucherschutzgesetz
(...) Warum lässt man den mündi-
gen Bürger nicht selbst entschei-
den, wo er sein Bier trinken geht
und ob er dort im Tabakdunst ste-
hen möchte? Wenn es mich stört,
gehe ich halt in eine Nichtrau-
cherkneipe, die ja auch von den
Raucherclubs profitiert und sich
durch saubere Luft abhebt. In den
Restaurants, Cafés etc. funktio-
niert das Miteinander doch auch,
also lasst den Kneipen ihr Berech-
tigungsdasein. Die Verteuflung der
Raucher in den letzten Jahren und
das immer weiter um sich grei-
fende Nichtraucherschutzgesetz
hat mir das Gefühl gegeben, als
starker Raucher in eine asoziale
Ecke gedrängt zu werden, so dass
ich einen Schlussstrich für mich
gezogen habe. Ich habe die Ziga-
retten einfach gegen Duesselsmo-
kes ersetzt. Das sind elektronische
Zigaretten, die wie echte Zigaret-
ten schmecken, mit einem Dampf-
gemisch den Rauch simulieren
und mir meine Zigarettenmarke
eins zu eins ersetzt haben. (...)

Sascha Alertz, Düsseldorf
saschaalertz@aol.com

Für die Bauern
(...) Ich wünsche mir endlich
wieder Landwirtschaftspolitik für
die Bauern. Für Bauern, die ihren
Beruf wieder mit Freude und im
Einklang mit den gottgewollten
Naturgesetzen erfüllen können,
um so wirklich gesunde Lebens-
mittel auf den Markt bringen zu
können. Das wäre für uns alle
nur von Nutzen. Um aber dieses
Ziel erreichen zu können, müss-
ten die Gesellschaftsbosse end-
lich zugeben, dass die gewaltige
Spekulation um die Erzeugung
von „Billiglebensmitteln um je-
den Preis“, falsch ist. Es wird
doch heute für alles Mögliche
Geld gedruckt und verteilt, wa-
rum nicht auch, damit wir gesun-
des und naturgerechtes Essen auf
den Tisch bekommen, anstatt
vielfach nur gekünstelte
„Astronautenkost“.

Camille Mailliet

Land ouni Kultur
Léiwe Jean-Claude Juncker
(...) Ech hunn Deng „Erklärung zur
Lag vun der Natioun“ (grad ewéi
wa mir et néideg hätten, dat och
nach erkläert ze kréien, mir wës-
sen dach selwer am beschten,
ewéi et leeft) mol ugekuckt, an
nom Wuert „Kultur“ gesicht.
Abee, et kënnt keng eenzeg Kéier
an där ganzer Ried vir.

Ausser hei: „D'politesch Debat-
tekultur leid drënner, datt déi, déi
wëlle reforméieren, dauernd aner
Absichten ënnerstallt kréien ewéi
déi, déi se hunn.“ Lo mol ofgesinn
dovun, dass hei d'Wuert „Kultur“
entfriemt gëtt, hu mir natierlech
all immens Matleed mat Iech all,
déi „wëlle reforméieren an dau-
ernd aner Absichten ënnerstallt

kréien ewéi déi, déi se hunn.“ Wa
mer awer elo scho bei de Statis-
tike sinn, dat Wuert „ech“, ganz
isoléiert, kënnt iwwregens 60-mol
an där ganzer Ried vir (JCJ, 60 vu
60).

Also „ech“ géif son, dass e Land
ouni Kultur, wat mer jo sinn, well
d'Kultur an Denger Ried net vir-
kënnt, e ganzt aremt Land ass.
Wann eis Kultur mol Prioritéit
hätt, kéinte mer all déi aner Pro-
blemer och vläicht kulturell rege-
len. Op alle Fall, eent muss Du an
Är Kollege wëssen: Mir Kultur-
Kreativer stinn Iech zur Verfü-
gung, wann et drëms geet, no
Léisungen ze sichen. (...) 

Serge Tonnar,
onofhängege Kënschtler

Agents municipaux
Je salue l’idée de donner des pou-
voirs accrus aux agents munici-
paux. Je suggère qu’ils puissent
verbaliser les chauffeurs qui télé-
phonent et textent en conduisant,
ainsi que les mêmes personnes qui
croient s’acheter une vertu en se
garant sur les trottoirs pour conti-

nuer leur conversation. Cela sou-
lagerait la police qui s’occupe de
délits de vitesse etc. et remplirait
très rapidement les caisses de la
commune et/ou de l’Etat. Sans
parler du gain en sécurité et en
qualité de vie.

Pierre Heisbourg, Strassen


